
ÒCal ajustar els recursos dels pobles tur�stics a la mitjana

anual de visitantsÓ

ÒLa remodelaci� del passeig Mar�tim sÕhaur� dÕafrontar en trams dÕuns 500

metres, i aix� vol dir quatre o cinc anys dÕobresÓ

ÒEls municipis que hem anat a abocar a Solius no som nom�s els

consorciats, i hem de veure qui en fa el manteniment i comÓ

LÕalcalde de Castell-Platja dÕAro, Maurici Jim�nez, es presentar� a la reelecci� el maig vinent. Diu que t� feina

pendent en mat�ria dÕinfraestructures i serveis a la ciutadania, i pel que fa a modernitzar la gesti� municipal,

amb una administraci� ober ta i accessible al ciutad�, tamb� des del punt de vista digital.

Quin balan� fa dÕaquest mandat?Ten�em uns deutes adquirits, entre els quals, treballar per una transformaci� al

municipi, que havia de comen�ar per una millora en els serveis als ciutadans i en les infraestructures; dÕaix�,

nÕestem satisfets. Crec que, tot i els greuges que hem patit Ðni de bon tros nostres, sin� compar tits amb tota la

ciutadania, com ara la covid, el Gl�ria i el conf licte actual entre R�ssia i Ucra�na, que tamb� ha tingut

repercussi� al nostre municipiÐ, hi hem pogut respondre b�, amb la voluntat que fos de manera consensuada

amb la resta de grups.El pacte de govern amb ERC i Vall En Com� ha funcionat?El pacte ha funcionat de manera

excelálent. Jo vaig plantejar que hav�em de fugir de situacions que es donen en altres ajuntaments sobre �rees

de treball que cada grup domina per� no en parla amb la resta. Vaig demanar que els espais de govern fossin de

coordinaci�, on tots els grups se sentissin par t�cips de la resta dÕunitats. Des del principi, hem treballat dÕaquesta

manera.Qu� pensa de la sor tida de Joan Giraut del grup de Junts?�s una acci� que em sorpr�n. Joan Giraut ha

estat un alcalde que tots recordarem, durant prop de trenta anys. Penso que va tenir opor tunitats per marxar per

la por ta gran i en canvi ha decidit continuar treballant com a regidor a lÕoposici�, f ins a les �ltimes

conseq��ncies. �s una decisi� personal que no entrar� a valorar, per� s� que penso que jo hauria preferit donar

una sor tida diferent a una persona que ha estat alcalde prop de trenta anys.La prova de tallar el tr�nsit a

lÕavinguda principal no va donar un bon resultat.El que ha demostrat �s que no tenim una mirada �nica. Cal

recordar que vam posar sobre la taula la prova pilot durant la pand�mia, quan ens demanaven grans espais de

passeig i dist�ncies de seguretat. LÕestudi de mobilitat que vam fer per veure quines eren les conseq��ncies de

tallar lÕavinguda sÕAgar� revelava que aix� compor tava un augment del tr�nsit en carrers que no estan preparats

per assumir aquest volum, malauradament, a hores dÕara. Per� aix� no signif ica que no puguem treballar per

millorar alguns carrers pensant en el vianant. Per exemple, ara tenim en marxa lÕobra de Doctor Fleming, que sÕha

de conver tir en un segon bulevard i esponjar lÕ�s comercial dels nostres carrers. No �s normal que en un mes

dÕagost tinguem 2.300.000 persones a lÕavinguda sÕAgar�, 400.000 a Doctor Fleming i que nom�s 40.000 es

quedin a les nostres galeries comercials, on es focalitza una gran par t del nostre petit comer�.Quan preveu que

estigui acabada la remodelaci� del passeig Mar�tim?El projecte def initiu est� a exposici� p�blica. El passeig nou

ser� una realitat en els propers anys, perqu� �s una actuaci� de gran envergadura i ser� impossible afrontar

sols un pla dÕinversions dÕuna obra �nica. Hem treballat amb un pla funcional amb la par ticipaci� de la ciutadania.

Presentarem els resultats aquest mes i posarem a concurs la redacci� del projecte perqu� a par tir de lÕany

vinent puguem comen�ar les obres  per fases; la inversi� sÕhaur� dÕassumir aproximadament en trams dÕuns 500

metres, i aix� signif ica 4 o 5 anys dÕobres.T� futur el projecte dÕampliaci� de la marina de Por t dÕAro?LÕevoluci�

jur�dica del pla parcial, que inclou una nova urbanitzaci� en aquell �mbit, ha anat posant en q�esti� sobretot

lÕampliaci� de la marina, per motius mediambientals, com ara des del punt de vista dÕinundabilitat, a causa de la

proximitat amb el riu. I lÕaprovaci� del pla director del litoral fa que sÕhagi de redactar un nou pla. Conservant els



drets urban�stics, haurem de replantejar  cap a on anem, sabent que la marina a hores dÕara �s m�s dif�cil perqu�

tamb� la bocana resultant de la primera fase limita molt el pas de vaixells. Hem de ser molt conscients del que

podem assumir o no en un marc de tr�nsit mar�tim.Com estan les negociacions per al tancament de lÕabocador

de Solius?Hi ha algunes q�estions per resoldre. Est� resolt que els costos inicials de tancament queden cober ts

per la Generalitat i tamb� el dest� de les deixalles, amb la proposta que Solius esdevingui una planta de

transfer�ncies i dÕall� traslladar-les a Vacarisses. Per� queden inc�gnites sobre, per exemple, el manteniment al

llarg dÕaquest buidatge, perqu� hi ha unes despeses de gesti� i a hores dÕara no �s clar qui les ha de cobrir. Com

a municipi consorciat, tenim unes responsabilitats, per� lÕAg�ncia de Residus de Catalunya, que est� al consorci,

sÕha de fer c�rrec tamb� de les seves responsabilitats. Cal tenir en compte que els municipis que hem anat a

por tar residus a Solius no som nom�s els consorciats, sin� una quinzena m�s del Baix Empord� i el Giron�s. Per

tant, hem de veure qui ha de fer el manteniment i de quina manera. En tot cas, va quedar palesa la voluntat de

lÕAg�ncia de Residus de Catalunya de parlar-ne.Platja dÕAro forma par t de la taula de treball per impulsar

lÕactivitat a lÕaeropor t Girona Costa Brava. Quin paper creu que hi ha de tenir el municipi?Penso que no pot

dependre dels ajuntaments que lÕaeropor t funcioni, per� els ajuntaments interessats a tenir un aeropor t

competitiu no podem donar lÕesquena a la gesti�. Volem ser-hi, no nom�s per fer apor tacions econ�miques, sin�

tamb� per tenir-hi veu i vot. �s clar que si nom�s venem lÕaeropor t com un hub de Barcelona i nom�s

aconseguim que vingui gent per despla�ar-se cap a una �rea metropolitana, els objectius no estaran compler ts.

Precisament, una de les queixes que tenim  al Baix Empord� �s que som fora del sistema tarifari integrat. Queda

pal�s que el 95% de visitants arriben en cotxe; per tant, deixem els usuaris del transpor t p�blic fora, dÕalguna

manera, de lÕaccessibilitat a un municipi tur�stic.Qu� opina del projecte de tren tram de la Costa Brava?Jo he

donat supor t a aquesta idea des que Agust� Pla, un dels promotors, la va posar sobre la taula. �s veritat que

tampoc  ho podem conf iar tot a una obra que costar� m�s de 300 milions dÕeuros i que no ser� executada en els

propers tres, quatre o cinc anys. Segurament, en el futur haurem de revisar el paper del cotxe i donar m�s valor

al transpor t interurb� de masses, i el tren tram nÕ�s un model. Per�, mentre no arriba una cosa, hem de veure

com fer viable lÕaltra. A hores dÕara, tinc nens i nenes del nostre municipi que han de fer un cicle formatiu i no

tenen transpor t p�blic per anar a Palam�s o a Sant Feliu de Gu�xols i poder arribar a lÕhora a classe. DÕaltres van

a la Universitat de Girona i els sur t m�s a compte parar a Cass� de la Selva i agafar un altre autob�s, perqu� all�

hi ha el sistema tarifari integrat. Hem de millorar la mobilitat interna de casa, i els ajuntaments no podem fer-ho

sols. Cal tractar tots els territoris de la mateixa manera.Quins resultats hi ha sobre lÕaplicaci� de lÕhorari

compactat a les escoles?Aquest model corre perill, perqu� la normativa que ens dona la llei dÕeducaci� diu que

lÕhorari compactat, segons la valoraci� dÕalguns exper ts externs, posa en perill els nens i nenes, perqu� acaben

dinant m�s tard i perqu� no tots tenen garantits els �pats fora de lÕhorari escolar. Nosaltres, amb una

experi�ncia dÕanys amb aquest model, estem per sobre del 95% de fam�lies que el valoren positivament, i amb

una satisfacci� dels docents, perqu� els alumnes tenen una l�nia dÕatenci� m�s equilibrada. Aquest model hauria

dÕincloure, en el marc de la llei, unes excepcions, amb compromisos per par t dels ajuntaments perqu�, quan els

nens i nenes acaben, no es trobin sols, i solucionar els temes de lÕatenci� i garantir els �pats, per exemple. Si

lÕAjuntament hi posa eines en aquest sentit, aquest model el podem mantenir i, a m�s a m�s, posar-lo en un marc

normatiu.Com sÕafronta lÕexist�ncia  de fam�lies vulnerables al municipi?Treballem amb un model de seguiment

de fam�lies en diversos tipus de situacions.  Hem de ser molt conscients  que lÕorigen econ�mic mitj� �s treballar

en un �mbit de serveis tur�stics, que dona feina durant uns mesos a lÕany. Hi ha fam�lies que, pels salaris que es

cobren al llarg de lÕestiu, poden mantenir un nivell de vida correcte tot lÕany. A dÕaltres, seÕls ha de donar supor t, i

el focalitzem sempre sobre la mainada. No hi ha cap nen o nena que no pugui anar a lÕescola i a les

extraescolars i a qui no se li faci un seguiment opor t�. Despr�s, sur ten casos. Per exemple, hem hagut dÕassumir,

en lÕ�ltim any, lÕarribada de gaireb� 690 persones ucra�neses, majorit�riament dones amb nens, i se nÕhan

escolaritzat prop de 40. Hi ha hagut tensi� en els serveis, per� ho hem afrontat i ho continuarem fent.La plantilla

de la policia local  �s suf icient per garantir la seguretat al municipi?Vam comen�ar el mandat amb 47 efectius i

lÕacabarem amb 51. El nostre municipi es mou en tres estats: a lÕhivern, som uns 12.000 habitants empadronats;

els caps de setmana,  a par tir de la primavera, en som uns 40.000, i en les puntes impor tants, com potser un 15

dÕagost, arribem als 145.000. Som un municipi acordi�, per� els serveis no tenen aquesta capacitat. Amb el



volum de plantilla actual, per als 12.000 anir�em sobrats; si fos per als 40.000, la plantilla seria la correcta. Per�

quan arribem als 145.000 de la temporada alta, tenim una plantilla tensionada. Llavors, haur�em de tenir  el doble

dÕagents, per� no �s sostenible per a un municipi com el nostre. Molts municipis com el nostre, des del punt de

vista del f inan�ament, ho estem en relaci� amb el nombre dÕempadronats, no de les persones a les quals

acabem donant servei durant tot lÕany. Puc demostrar que la nostra mitjana anual dÕhabitants �s  de 40.000

persones i si els recursos sÕadaptessin a aix�, segurament, les dotacions de serveis sÕajustarien molt m�s a la

realitat.El municipi viu dues realitats diferenciades: la rural de Castell i la tur�stica de Platja dÕAro i sÕAgar�. Com

es combinen?Els tres nuclis tenen realitats molt diferents, i en fem vir tut, dÕaix�. Quan parlem de Castell, parlem

de la hist�ria del municipi, dels or�gens, del nostre nucli rural i de les nostres tradicions. En canvi, Platja dÕAro �s

un entorn molt m�s preparat per acollir moltes persones, amb un car�cter m�s predisposat al servei i  a la

multiculturalitat. Pel que fa a sÕAgar�, queda una mica contaminat, en positiu, per aquest mateix car�cter, amb el

valor afegit de sÕAgar� vell, amb un paisatge, un patrimoni arquitect�nic i una p�tina que tenen un valor

diferencial.
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